
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 14.09.2022 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă invitată şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea 
Cecilia, dl şef Post Poliţie Băiuţ Precup Florin.

în urma apelului nominal făcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că sunt absenţi dnii 
consilieri Buda Liviu şi Hollo Iosif.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna septembrie d-na consilier Ciupei 
Noiemi.

D-1 preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării unui proiect prin PNRR pe 

componenta C3 -  Managementul deşeurilor;
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea deplasării în Austria în vederea unui schimb de 

experienţă a Primarului comunei Băiuţ şi a membrilor SVSU Băiuţ;
3. Diverse;

Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi.
Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi.
Se trece la primul punct de pe ordinea de zi.
Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre privind implementarea proiectului de 

înfiinţare a unui centru de colectare a deşeurilor prin aport voluntar în Comuna Băiuţ judeţul 
Maramureş. Prezintă care vor fi principalele caracteristici tehnice ale Centrului, facilităţile care 
vor fi construite şi valoarea maximă eligibilă propusă a investiţiei. Cu condiţia să ne încadrăm 
în această sumă noi va trebui doar să asigurăm cheltuielile de mentenanţă pe o perioadă de 
minim 5 ani de la finalizarea lucrării. însă dacă vor apărea alte cheltuieli neeligibile vor trebui 
suportate de noi.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre.
Se trece la punctul următor, aprobarea deplasării în Austria în vederea unui schimb de 

experienţă a Primarului comunei Băiuţ şi a membrilor SVSU Băiuţ.
Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. Spune că dl Caius Leucian, şeful 

Salvamont Târgu Lăpuş a fost prezent în şedinţa comisiei de specialitate şi a prezentat detaliat 
activităţile care vor fi întreprinse în cadrul acestui schimb de experienţă.

Se trece la vot şi cu unanimitate este adoptată această hotărâre.
Se trece la ultimul punct -  diverse.
în sala de şedinţă intră dl şef de post Precup.
Dl consilier Prohaska spune că în şedinţa anterioară a solicitat accesul la camerele de 

supraveghere.
Dl şef de post Precup spune că GDPR-ul. protecţia datelor cu caracter personal nu 

permite accesul. îl întreabă pe dl consilier Prohaska care este legea care-i permite să vadă la 
camere.
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Dl consilier Pop T spune că dacă nu se poate să se spună de ce se poate vedea în Baia 
Mare, noi am aprobat camerele.

Dl şef de post Precup spune că aceste camere nu sunt ale noastre, consiliul numai a 
aprobat amplasarea acestora.

Dl consilier Prohaska consideră că nu este cazul să se strige sau să ne certăm. El a 
solicitat ceva şi acum întreabă ce trebuie să facă.

Dna primar spune că a întrebat şi la Inspectorat şi i s-a spus că este reglementat accesul 
la aceste date. Are acces doar şeful instituţiei şi persoana desemnată ca responsabil cu 
respectarea prevederilor regulamentului GDPR. Camerele au fost montate pentru a se asigura 
paza comunei. Trebuia să se facă ori pază comunală ori pază cu jandarmi ori prin camere de 
supraveghere. Au fost cazuri când au fost utile cum ar fi nu demult când a căzut un copil în 
parc. Există camere separate unde se poate vedea dar sunt alte camere.

A mai văzut o maşină care se plimbă cu o cameră prin localitate şi transmite live şi se 
poate vedea şi din alte localităţi.

Dl şef de post Precup spune că s-ar putea vedea şi de cei care ar vrea să dea o spargere 
şi să vadă dacă sunt supravegheate zonele.

Dl consilier Prohaska întreabă ce trebuie să facă pentru ca să aibă acces la camere iar 
dl Precup spune că trebuie o solicitare justificată şi trebuie aprobări.

Dna primar spune că s-a aflat că toată zona respectivă este arie protejată. Nu se ştie 
cum de s-a ajuns la o suprafaţă atât de mare. Se lucrează la un plan de management pe zona 
protejată şi prin care se va putea elibera zona de restricţii.

Dl consilier Pop C spune că nici ei nu ştiau de aceste suprafeţe. WWF ştie că a făcut o 
zonă protejată de câteva zeci de hectare şi o zonă tampon mai mare de câteva sute de hectare.

Dna primar spune că a fost la APM pentru ca să vadă dacă se poate face ceva pentru 
deblocarea zonei. Aproape 75% din Băiuţ este prins în arie protejată.

Dl consilier Butuza cere să prezinte dl secretar un raport din care să reiasă cine a 
aprobat introducerea în aria protejată.

Dl consilier Nicorovici întreabă ce s-a rezolvat cu sesizarea depusă de locuitorii din
Strîmbu.

Dna primar spune că s-a rezolvat şi se trage gardul.
Dl consilier Pop T spune că a auzit că se dau lemne de lucru ca lemne de foc. El a 

spus că aşa se va întâmpla dar dl Chira a spus că este imposibil.
Dl consilier Nicorovici spune că el a cerut să se dea lemnele de foc cele cu diametru 

de până la 24 cm.
Dna primar spune că a sunat la Direcţia Silvică şi a cerut ajutor pentru urgentarea 

livrării de lemne de foc. In rampă există cam 300 mc de lemn care încă nu s-a livrat.
Dl consilier Pop T întreabă dacă s-a rezolvat cu diferenţele de lemne iar dna primar 

spune că s-a rezolvat.
Dl consilier Tudovan spune că iar este plin de tafuri pe valea Strâmbului. A mers la 

lucru şi când s-a întors era plin de tafuri şi alte utilaje. E plin de nămol. Dl Chira a spus că aşa 
frumoasă cum a fost acum păşunea nu a mai fost niciodată.

Dl consilier Nicorovici spune că a citit în ziar că se lucrează pe căminul cultural din 
Strîmbu şi spune că de fapt nu se lucrează.

Dna primar spune că proiectantul trebuie să dea nişte soluţii pentru cele 2 cămine, a 
întârziat şi numai acum a dat răspuns. El şi-a luat banii iar acum spune că e ocupat.

Dl consilier Butuza spune că dacă se vota când s-a făcut comisia pentru verificarea 
păşunilor acum nu eram în situaţia aceasta. întreabă care este soluţia iar dl secretar spune că 
trebuie să fie daţi în judecată cei care intră pe păşune fără acceptul proprietarilor.

Dna primar spune că poate că ar trebui să verificăm numărul de animale şi dacă nu 
sunt să se anuleze concesiunile.



Dl secretar prezintă prevederile legale privitoare la licitaţii. Spune că au fost unele 
discuţii după licitaţia spaţiului comercial din luna august. Ofertele trebuiau obligatoriu depuse 
în plic nu se poate să se vină cu oferta în şedinţa de licitaţie.

Dl consilier Pop C spune că se poate plusa doar dacă preţurile sunt egale.
Dna primar spune că este deranjată de cineva care împrăştie zvonuri şi defăimări. Este 

uşor să dezbini dacă se pune botul la aceste discuţii. S-a spus că circulă după amiaza cu maşina 
deşi serviciul ar fi de 8 ore. Dar de fapt are cotă de combustibil pe care nu o atinge niciodată.

Citeşte nişte cheltuieli care s-au făcut, situaţii de lucrări privitoare la lucrări cu 
buldoexcavator închiriat. S-a închiriat şi iluminatul festiv cu 500-600 de milioane uneori 
aproape un miliard. Toaleta la căminul cultural din Strîmbu a fost 5000 de lei, au fost făcute 
curăţări de şanţuri şi pe oricine a întrebat nu a ştiut să spună unde s-a curăţat. S-au făcut 
deszăpeziri de 500 milioane de lei vechi. în anul 2017 a fost făcut podul de la dl consilier 
Butuza.

Dl consilier Pop T spune că buldoexcavatorul a lucrat 2 luni la cimitir în Strîmbu. a 
nivelat şi a tăiat copaci.

Dl şef de post Precup spune că poate că procesele verbale de recepţie au fost semnate 
fără să se meargă pe teren. Crede că ar trebui să meargă mai mulţi consilieri când apar probleme 
cu apele ieşite din albie.

Se poartă discuţii privitoare la diferenţele de lemn care se dau la cei ce au primit mai 
puţin. Acum se spune că nu se dau lemne din a 2-a partidă pentru că nu s-a reprimit prima 
partidă de pe Leorda. Există posibilitatea să se facă partizi mai mici dacă sunt copaci căzuţi. 4 
partizi reprimite de la Ciumeşti cu APV încă nu s-au pus în licitaţie.

Dna primar spune că am fost contactaţi de cineva care a spue că ar vrea să sterilizeze
câinii.

Dl Precup spune că, câinii vagabonzi sunt consideraţi ai primăriilor. Consiliile locale 
au obligaţia de a înfiinţa adăposturi pentru câinii fără stăpân.

Dna primar spune că s-a discutat privitor la un adăpost colectiv dar se asigură finanţare 
doar pe 1 an iar veterinarii solicitaseră cel puţin pe 5 ani.

Dl şef de post Precup spune că atunci când citează pe cineva ca martor trebuie să jure 
pentru că aşa spune codul de procedură penală. I se pun la dispoziţie documente care nu sunt 
clare, i se dau jumătăţi de acte sau chiar deloc. Dacă nu se depune sesizare pentru cele constatate 
se autosesizează. Crede că ar trebui să se angajeze un om ca să verifice lucrările pe care le face 
ocolul silvic.

Dl consilier Prohaska spune că nu este normal să angajezi pe cineva să verifice pe cei 
care trebuie să aibă grijă de pădure. Avem contract cu ei şi trebuie să îşi facă treaba. Ase pare 
că am trecut de la rău la mai rău. Se pare că până la urmă ocolul de stat este mai rău decât cel 
privat. Poate ar fi mai bine dacă am pleca de la ocolul acesta.

Dl şef de post Precup spune că în cazul ocoalelor de stat când este sesizat ITRSV-ul 
vine mult mai repede decât la ocoalele private.

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.
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